
Protokół nr 66.2024 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Protokół nr 65.2024 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

z wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Opieki 

Socjalnej i Ochrony Środowiska odbytego w dniu 21 lutego 2024 r. Wspólne posiedzenie rozpoczęło się  

o godz. 15:00, a zakończyło o godz. 16:20 tego samego dnia. Obecni: 

 Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

  Radna Danuta Kułaga  

 Radna Elżbieta Musiałowska 

  Radna Irena Nowak  

  Radny Robert Marciniak  

 Radny Janusz Hyliński  

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

  Radna Karolina Jankowska – Grzybek 

 Radny Artur Wiatrak  

  Radna Barbara Kempiak 

 Radna Ewa Chyła 

 Radna Magdalena Konrady 

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

 Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

- Tomasz Chudy – burmistrz Zdun,  

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny,  

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju,  

- Adrian Matysiak – Inspektor ds. ochrony środowiska, gospodarki wodnej i integracji europejskiej.  

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Działając w porozumieniu z Przewodnicząca Komisji Radną Karoliną Jankowską Grzybek, Radny Janusz 

Hyliński otworzył wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

oraz Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska. 

Porządek obrad członkowie komisji otrzymali za pomocą systemu eSesja. 

Ustalono, że każda komisja posiada wymagane quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji 

porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja. Prowadzący obrady 

na wniosek burmistrza Zdun z dnia 15 lutego 2024 r. wniósł o wykreślenie z porządku obrad pkt. 2b w 

sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034, gdyż na 

dzień komisji nie ma takiej konieczności aby podjąć uchwałę w tym zakresie. Z uwagi na brak dyskusji 



Przewodniczący Komisji poddał wniosek pod głosowanie  

Głosowano wniosek w sprawie: wykreślenie z porządku obrad pkt.2b w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034, gdyż na dzień komisji  

nie ma takiej konieczności aby podjąć uchwałę w tym zakresie (z dnia 15.02.2024r.).  

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (10): Ewa Chyła, Janusz Hyliński, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, 

Magdalena Konrady, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak, Artur 

Wiatrak 

Następnie prowadzący obrady przedstawił  

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 

b) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034 

c) w sprawie rozpatrzenia wniosku dzielnicowego dot. przeniesienia przejścia dla pieszych 

 na ul. Kolejowej w Zdunach 

d) w sprawie rozpatrzenia wniosku od Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli z Kielc w sprawie 

pilnego zwołania nadzwyczajnego posiedzenia organów stanowiących 

e)  w sprawie rozpatrzenia skargi WOPR RP z Warszawy dot. Informacji o zagrożeniach  

dla osób przebywających na obszarach wodnych 

f) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 rok 

g) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Stałych za 2023 rok 

3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Planowane dochody ulegają zwiększeniu  

o 37.811,26 zł, z następujących tytułów:  

1) na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego, zawiadomienie nr FB-I.3111.29.2024.7, 

 w dz. 855, rozdz. 85503 § 2010, o kwotę 448,00 zł z przeznaczeniem na realizację Programu Karta Dużej 

Rodziny;  

2) na podstawie pisma Dyrektora Krajowego Biura Wyborczego Delegatury w Kaliszu, znak 

DKL.3113.3.2024, w dz. 751, rozdział 75109 § 2010, o kwotę 34.730,00 zł, z przeznaczeniem  

na realizację zadań związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów do rad gmin 

 oraz wyborów burmistrzów, zarządzonych na dzień 7 kwietnia 2024 r.;  

3) środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w kwocie 2.633,26 zł, rozdział 85395 § 2180, 

 na refundację podatku VAT od paliw gazowych;  



Ponadto dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej dla dochodów z tytułu opłaty za zajęcie pasa 

drogowego, ujmowanych dotychczas w rozdziale 75618 § 0490, na rozdział 60016 § 0620. 

Zmiany wydatków obejmują:  

1) zmiany w zakresie wydatków bieżących w planie Urzędu Miejskiego oraz MGOPS, naniesione zgodnie 

z aktualnymi potrzebami oraz dyspozycją w zakresie otrzymanych dotacji i środków 

 z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19.  

W szczególności:  

- w dz. 600 Transport i łączność dokonuje się przeniesień wynikających z bieżących potrzeb;  

- w dz. 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa, 

dokonuje się zmian w związku z otrzymaną dotacją na przygotowanie i przeprowadzenie wyborów 

samorządowych;  

- w dz. 852 Pomoc społeczna, dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej  

i dz. 855 Rodzina dokonano zmian, o które zawnioskował MGOPS w związku z otrzymanymi dotacjami 

oraz środkami z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19;  

2) zmiany w zakresie wydatków majątkowych dotyczą przeniesienia 15.000,00 zł z inwestycji pn. 

„Modernizacja świetlicy podwórkowej” na nowe zadanie pn. „Rozbudowa monitoringu miejskiego”. 

Zgłoszono pytania do projektu uchwały 

Radna Barbara Kempiak – wniosła zapytanie do zadania przeniesienia 15.000,00 zł z inwestycji 

 pn. „Modernizacja świetlicy podwórkowej” na nowe zadanie pn. „Rozbudowa monitoringu miejskiego”. 

Prosiła o podanie na co dokładnie pójdzie ta kwota.  

Miłosz Zwierzyk – o rozbudowie monitoringu miejskiego wspominał przy przyjmowaniu gminnego 

programu ds. Rozwiazywania Problemów Alkoholowych na 2024 rok, z którego 15 tys. zł zostanie 

przesunięte na rozbudowę monitoringu miejskiego. Komenda Powiatowa Policji w Krotoszynie  

(na podstawie interwencji i otrzymywanych zgłoszeń) wskazuje na potrzebę montażu kamery na wlocie od 

Kobylina. Monitoringiem należy również objąć tereny zielone min. plac Kościuszki. Natomiast koszt jednej 

kamery szacuje się na ok 2,0 tys. zł. Bez obsługi kamery czyli podłączenia i abonamentu internetowego.  

Radna Barbara Kempiak – czy określono już liczbę i miejsce montażu kamer? I na podstawie czego 

wytypowano to miejsce? 

Miłosz Zwierzyk – 15 tys. zł wystarczy na montaż trzech kamer. Wytypowano wlot do Kobylina  

i proponuje się montaż od 1 Maja albo od ul. Kopernika to zależy od warunków technicznych przyłączenia 

wydanych przez energetykę. W te 15 tys. zł wchodzi zakup kamery, montaż 

 (w tym uzgodnienia warunków technicznych), opłaty energetycznie i internetowe. 

Tomasz Chudy - ogólnie ujmując prosimy Radnych o przesunięcie środków, a miejsca monitoringu 

ustalane będą z policją. Propozycje podano na wlot z Kobylina, gdyż to biała plama na mapie 

monitorowania miasta i to miejsce wytypowała policja. Pozostaną 2 miejsca będą konsultowane  

z policją i organizacjami społecznymi, a to zależy od technicznych warunków i łącza internetowego.  



Radna Ewa Chyła – montaż kamer powinniśmy skonsultować z mieszkańcami.  

Bo z tego co pamiętam to były już wnioski mieszkańców o montaż kamer w różnych miejscach.  

Miłosz Zwierzyk – tak był zgłoszony teren przy sklepie na ul. Kolejowej, ale nie można było tam 

zamontować kamery bo nie ma dostępu do internatu. Kamera, powieszona na lampie,  

która nie wymaga dostępu do prądu to średni koszt 10 tys. zł, sam mechanizm ładowania kosztuje 8 tys. zł. 

W nocy taka kamera zasilana jest z przyłącza, a w dzień ładowana jest energią słoneczną.  

Jeśli Państwo zdecydujecie się to ta kwota wystarczy na jedną kamerę.  

Radna Ewa Chyła - zaproponowała stworzenie ankiety dla mieszkańców z propozycją lokalizacji tych 

kamer, aby mieli możliwość wyboru i zrobić konsultacje społeczne.  

Tomasz Chudy – sieć monitoringu będzie rozbudowywana w przyszłości, gdyż zdajemy sobie sprawę że 

mieszkańcy chcieliby, aby każdy plac i ulica była monitorowana.  

Miłosz Zwierzyk – te pieniądze z funduszu alkoholowego muszą być przekazane na poprawę 

bezpieczeństwa. Policaja wskazuje teren przy cukrowni, tam jest skrzynka na łuku na ul. 1 Maja.  

Tam się młodzież zbiera musimy opierać się na dokumentach. Natomiast konsultacją społecznym może 

być podany sieć monitoringu, który był by sukcesywnie rozbudowywany.  

Janusz Hyliński – kamer jest za mało i przy współpracy z policją będą te miejsca ustalane.    

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena 

Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034 

Punkt wykreślono z porządku obrad. 

c) w sprawie rozpatrzenia wniosku dzielnicowego dot. przeniesienia przejścia dla pieszych  

na ul. Kolejowej w Zdunach, 

Projekt uchwały przedstawiła Radna Danuta Kułaga Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków  

i Petycji.  



W dniu 31 stycznia 2024 r. wpłynął do Rady Miejskiej w Zdunach wniosek zdunowskiego dzielnicowego 

o przeniesienie już istniejącego przejścia dla pieszych na ul. Kolejowej w Zdunach  

w rejonie placu zabaw. Tożsamy wniosek dzielnicowy złożył do burmistrz Zdun.  

Stosownie do postanowień art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. 

U. 2023, poz. 40, z późn. zm.) rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek 

organizacyjnych, wnioski oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje komisję skarg, 

wniosków i petycji. Przewodniczący Rady Miejskiej w Zdunach uwzględniając powyższe oraz 

postanowienia § 131 ust. 1 Statutu Gminy Zduny skierował przedmiotowy wniosek do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej, celem jego rozpatrzenia i przedstawienia stanowiska Radzie Miejskiej. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 7 lutego 2024 r. dokonała szczegółowej analizy 

dokumentacji i wyjaśnień dotyczących przedmiotowej sprawy. Przedmiotem wniosku, jest przeniesienie 

istniejącego przejścia dla pieszych na ul. Kolejowej w Zdunach. Zgodnie z art. 19 ust 2 ustawy o drogach 

publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 649 z późn. zm.) zarządcą dróg gminnych jest wójt (burmistrz, prezydent 

miasta). 

Zatem organ wykonawczy jest odpowiedzialny za przygotowanie projektu przeniesienia przejścia dla 

pieszych na drodze gminnej. Opracowanie powinno być zgodne z rozporządzeniem Ministra Infrastruktury 

z dnia 3 lipca 2003 r. w sprawie szczegółowych warunków technicznych dla znaków  

i sygnałów drogowych oraz urządzeń bezpieczeństwa ruchu drogowego i warunków ich umieszczania na 

drogach (Dz. U. 2019r. poz. 2311 z późn. zm.), który w dziale 5.2.6.2. określa warunki lokalizacji przejść 

dla pieszych oraz przekazanie projektu do zatwierdzenia do organu zarządzającego ruchem zgodnie z art. 

10 ustawy prawo o ruchu drogowym (Dz. U. z 2023r. poz. 1047 z póź.zm.). 

Zgodnie z przywołanymi wyżej przepisami zadanie to nie należy do właściwości Rady Miejskiej, 

zatem wniosek powinien być według właściwości przekazany do Burmistrza Zdun stosowną uchwałą Rady 

Miejskiej.  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Zdunach biorąc pod uwagę stan faktyczny 

sprawy oraz w/w przepisy prawa przedkłada Radzie Miejskiej w Zdunach stanowisko, 

 aby wniosek przekazać wg właściwości do rozpatrzenia burmistrzowi Zdun, zgodnie z art. 242  

§ l oraz 243 Kodeksu postępowania administracyjnego. 

Mając powyższe na uwadze, takie rozstrzygnięcie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Radzie 

Miejskiej w Zdunach. 

Zgłoszono zapytania do projektu uchwały.  

Radna Ewa Chyła – czy w kwestii przeniesienia przejścia dla pieszych zostaną podjęte jakieś działania.  

Tomasz Chudy – czynności zostaną podjęte niezwłocznie. Wystąpimy z projektem organizacji ruchu do 

Starostwa Powiatowego w Krotoszynie.  

Miłosz Zwierzyk – projekt został już złożony.  



Radna Ewa Chyła – przedstawiła historie wniosku o przesuniecie przejścia dla pieszych i omówiła 

utrudniony ruch na ul. Kolejowej, gdy działa przychodnia.  

Janusz Hyliński – gmina złożyła projekt organizacji ruchu na ul. Kolejowej w Zdunach do powiatu  

o przeniesienie przejścia dla pieszych. W pierwszej wersji były to progi zwalniające, które nie mogą być 

montowane na drogach, po których porusza się autobusy miejskie. Wówczas wniosek został odrzucony.  

W dniu posiedzenia Komisji Skarg i Wniosków gmina złożyła poprawiony wniosek, projekt został 

zatwierdzony pozostała kwestia zakupu właściwych progów zwalniających i wdrożenia projektu 

przeniesienia przejścia dla pieszych w życie.  

Miłosz Zwierzyk – nawiązał do koncepcji organizacji ruchu w całych Zdunach. Projekt przesunięcia 

przejścia dla pieszych to koszt 15 tys. zł.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia wniosku dzielnicowego dot. przeniesienia przejścia dla 

pieszych na ul. Kolejowej w Zdunach 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia wniosku dzielnicowego dot. przeniesienia przejścia dla 

pieszych na ul. Kolejowej w Zdunach 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena 

Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

c) w sprawie rozpatrzenia wniosku od Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli z Kielc 

 w sprawie pilnego zwołania nadzwyczajnego posiedzenia organów stanowiących. 

 Projekt uchwały przedstawiła Radna Danuta Kułaga Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków 

 i Petycji.  

W dniu 15 stycznia 2024 r. do Rady Miejskiej w Zdunach wpłynął wniosek od Urzędu Cywilnej  

i Demokratycznej Kontroli dotyczący pilnego zwołania nadzwyczajnego posiedzenia organów 

stanowiących gminy, przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem uchwały dotyczącej zmiany systemu 

zarządzenia Rzeczpospolitą Polską, sporządzenia szczegółowego protokołu posiedzenia, uchwalenia aktu 

prawa miejscowego w sprawie pobierania podatków oraz przyjęcia uchwały dotyczącej współpracy z 

Urzędem Cywilnej i Demokratycznej Kontroli w zakresie organizacji wyborów na pełnomocników rodu 

polskiego. Zgodnie z art.18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 

r. poz. 40 z późn. zm.) Rada Gminy rozpatruje skargi na działanie wójta i gminnych jednostek 



organizacyjnych, wnioski oraz petycje składane przez obywateli, w tym celu powołuje Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Zdunach na podstawie powyższych przepisów oraz §131 ustęp 1 

uchwały nr XII/84/2011 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 28 listopada 2011 r. w sprawie Statutu Gminy 

Zduny (Dz. Urz. Województwa Wielkopolskiego z 2012 r. poz. 1071 z późn. zm.) w dniu 31 stycznia 

przekazał wniosek od Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli w przedmiotowej sprawie do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 7 lutego 2024 r. zapoznała się z całą 

dokumentacją związaną z żądaniami przedstawiciela tzw. Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli  

i przeprowadziła postępowanie wyjaśniające. Stosownie do przepisu art. 7 Konstytucji RP organy władzy 

publicznej działają na podstawie i w granicach prawa. Zgodnie z powyższym organy samorządu 

terytorialnego mogą wypowiadać się wyłącznie w sprawach, które zgodnie z przepisami ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym lub na podstawie innych ustaw należą do ich właściwości. 

Każda aktywność organów samorządu terytorialnego wymaga upoważnienia w danym przepisie prawa i 

musi odpowiadać kompetencjom organów samorządu terytorialnego. Kwestie poruszane we wniosku nie 

należą do kompetencji organów samorządu terytorialnego. W naszej ocenie brak delegacji ustawowej dla 

podjęcia przez organy jst prezentowanych wniosków. W związku z powyższym Rada Miejska nie może 

podjąć działań, które stanowiłyby merytoryczną realizację oczekiwań wnioskodawcy.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Zdunach biorąc pod uwagę stan faktyczny 

sprawy oraz w/w przepisy prawa przedłożyła Radzie Miejskiej w Zdunach stanowisko, 

 aby wniosek uznać za bezzasadny.  

Biorąc pod uwagę ustalenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rada Miejska w Zdunach uznaje 

podjęcie niniejszej uchwały za zasadne.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał 

projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia wniosku od Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli 

z Kielc w sprawie pilnego zwołania nadzwyczajnego posiedzenia organów stanowiących 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia wniosku od Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli 

z Kielc w sprawie pilnego zwołania nadzwyczajnego posiedzenia organów stanowiących. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena 

Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie rozpatrzenia skargi WOPR RP z Warszawy dot. Informacji o zagrożeniach dla osób 

przebywających na obszarach wodnych, 

Projekt uchwały przedstawiła Radna Danuta Kułaga. Dodatkowych wyjaśnień udzieli Miłosz Zwierzyk 

oraz Adrian Matysiak .  

Pismem z dnia 26.01.2024 r. została złożona skarga na Burmistrza Zdun. W skardze Prezes Wodnego 

Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego Rzeczypospolitej Polskiej zarzuca Burmistrzowi, że nie dokonał 

„Analizy zagrożeń, w tym identyfikacji miejsc, w których występuje zagrożenie  

dla bezpieczeństwa osób wykorzystujących obszar wodny do pływania, kąpania się, uprawiania sportu lub 

rekreacji”.  

Zgodnie z art. 229 pkt 3 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego, jeżeli przepisy szczególnie nie 

określają innych organów właściwych do rozpatrzenia skarg, rada gminy jest organem właściwym do 

rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności wójta (burmistrza lub prezydenta miasta) i 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. Art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym wskazuje, że rada gminy rozpatruje skargi obywateli na działalność wójta, 

gminnych jednostek organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych gminy, i w tym celu powołuje komisję 

skarg, wniosków i petycji. Realizując powyższą dyspozycję przepisu, skarga przekazana została Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja na posiedzeniu 7 lutego 2024 r. przeprowadziła postępowanie 

wyjaśniające w sprawie skargi ustalając, że w dniu 26 stycznia 2024 r. Wodne Ochotnicze Pogotowie 

Ratunkowe Rzeczypospolitej Polskiej złożyło do Przewodniczącego Rady skargę na burmistrza zarzucając 

brak działania wynikającego z ustawy z dnia 18 sierpnia 2011 r. o bezpieczeństwie osób przebywających 

na obszarach wodnych (Dz. U. z 2023 r. poz. 714 z późn. zm., dalej zwaną u.b.o.p.o.w.), iż pomimo 

obowiązku wynikającego z art. 4 ust. 1 pkt. 1 w związku z art. 4 ust. 2 pkt. 3 ww. ustawy Władze Gminy 

nie dokonały od sierpnia 2011 r. we współpracy z policją i działającymi na terenie gminy podmiotami 

„Analizy zagrożeń, w tym identyfikacji miejsc, w których występuje zagrożenie dla bezpieczeństwa osób 

wykorzystujących obszar wodny do pływania, kąpania się, uprawiania sportu i rekreacji”. Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji stwierdziła, że każda gmina, na terenie której zlokalizowane są obszary wodne, na 

terenie których można urządzić kąpielisko lub miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli, a także w 

przypadku, gdy wprawdzie takie miejsca nie zostały urządzone, ale mogą stanowić zagrożenie dla 

bezpieczeństwa osób, ma obowiązek sporządzenia analizy zagrożeń, o której mowa w art. 4 ust. 1 pkt 1 

u.b.o.p.o.w. W art. 4 ust. 1 pkt 1 u.b.o.p.o.w. chodzi bowiem nie tylko o ustalenie zagrożeń płynących z 

wykorzystywania kąpielisk i miejsc przeznaczonych do kąpieli pozostających pod kontrolą, ale również o 

identyfikację miejsc, w których zagrożenie dla bezpieczeństwa ludzi istnieje. Na podstawie wyjaśnień 

złożonych stwierdza się, że w wyniku błędnej interpretacji przepisów ustawy z dnia 18 sierpnia 2011 r. o 



bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych, przepisy potraktowano jako odnoszące się 

wyłącznie do zorganizowanych, urządzonych kąpielisk, których na terenie Gminy Zduny  

nie ma. Jednakże jako obszar wodny należy uznać cieki wodne oraz wody stojące wykorzystywane  

w niektórych przypadkach jako tereny rekreacyjne. 

 Poinformowano Radę, że niezwłocznie podjęte zostaną działania mające na celu opracowania 

analizy zagrożeń, w tym identyfikacji miejsc, w których występuje zagrożenie dla bezpieczeństwa osób 

wykorzystujących obszar wodny do pływania, kąpania się, uprawiania sportu lub rekreacji.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Zdunach biorąc pod uwagę stan faktyczny 

sprawy oraz w/w przepisy prawa przedkłada Radzie Miejskiej w Zdunach stanowisko,  

aby skargę uznać za zasadną.  

Powyższe stanowisko członkowie Komisji Skarg Wniosków i Petycji przyjęli na posiedzeniu  

w dniu 7 lutego 2024 r. głosami 5 „za”, przy 0. głosach” przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się”,  

na 5 członków obecnych podczas głosowania. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał 

projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia skargi WOPR RP z Warszawy dot. Informacji o 

zagrożeniach dla osób przebywających na obszarach wodnych 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia skargi WOPR RP z Warszawy dot. Informacji o 

zagrożeniach dla osób przebywających na obszarach wodnych 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena 

Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

f) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 rok 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Artur Wiatrak.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał 

projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej  

za 2023 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena 

Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

g) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Stałych za 2023 rok 

Projekt uchwały przedstawili Przewodniczący Komisji Stałych.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała 

projekt uchwały pod zaopiniowanie 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Stałych za 2023 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena 

Konrady, Artur Wiatrak 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Stałych za 2023 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena 

Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie tym Radna Ewa Chyła – odniosła się do pisma Zarządu Osiedla nr 1 w sprawie 

wymalowania miejsca parkingowego dla osób niepełnosprawnych przy Bibliotece Publicznej Gminy i 

Miasta w Zdunach.  

Miłosz Zwierzyk – wyjaśnił, że ze względu na zła jakość nawierzchni asfaltowej na ul. Sienkiewicza nie 

zostało wymalowane miejsce parkingowe dla niepełnosprawnych. Przejście to musi mieć odpowiednie 

wymiary i wymalowane na niebiesko. PWiK sp. z o.o. wykonała kanalizacje na ul. Okrężnej i podłączyła 

do ul. Sienkiewicza. Pozostało wykonanie nowej nakładki asfaltowej na ulicy Sienkiewicza. Koszt tego 

zadania to ok 100 tys. zł. Frezowanie i warstwa nakładki finansowane będzie ze własnych środków i wtedy 

będzie wymalowane miejsce parkingowe dla niepełnosprawnych, o ile znajdą się wolne środki w budżecie. 

Innych pytań nie zgłoszono z uwagi na wyczerpanie porządku obrad prowadzący komisji zamknął 

posiedzenie.  

  Przewodnicząca Komisji OKiKF 

mgr Karolina Jankowska-Grzybek  
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